

Referat af **De 9** møde, d. 12. maj 2014

Tilstede: *Michael, BB 608; Bent, BB 607; Lis, BB 606; Tenna, BB 605
Hugo, T13; Jeppe, Rheumpark; Søren, Lunden; Allan, T15, Henrik & Frank, PAB8
Mette & Bente, NetværksKontoret*

Afbud: *Tommy, Lunden*

Ad. 1 Valg af dirigent

Tenna blev valgt.

Ad. 2 Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

Ad. 3 Godkendelse af referat fra d.22.4.2014

Referatet blev godkendt.

Ad. 4 Meddelelser, siden sidst

PAB8: Bestyrelsen skal holde møde med beboerne i det tidligere Mågebo om de mange byggeskader. Har været på FA09 seminar og talt med en afdeling, Kagsmosen, om deres erfaringer fra fysisk renovering. Regner med at skulle trække på deres erfaringer.

T13: Overvejer sortering af organisk affald af mekanisk vej (ny opfindelse) for at spare penge og tid. Har besluttet at gøre de blå legepladser anvendelige til ophold og småbørnsleg til ca. 60.000 kr. pr. legeplads. Har fået de første to vrede henvendelser vedr. genhusning fra højhusbeboere.

BB607: Afholdt afdelingsmøde og aftalt LED belysning i samtlige opgange.

T15: Er stadig i gang med at lave reglement vedr. terrasser, overdækninger, skure m.v. Med hensyn til renoveringsmidler er afdelingen underprioriteret i LBF, det arbejdes der med. Helt historisk har der været fem fraflytninger på en måned.

BB606: Havde også haft afdelingsmøde, hvor der havde været heftig debat om p-vagtordning og varmeregnskab/efterregninger. Lis blev opfordret til at tale med LLO og at få Franz Hansen fra Brøndby Fjernvarme ud at holde oplæg for afdelingen. Perlens Drengene har lidt under forårets afdelingsmøder med en del aflysninger af deres tider i Perlen.

NetværksKontoret: En seddel fra Laura'erne blev uddelt, hvor De 9 blev opfordret til at finde frivillige til en række opgaver under KulturWeekenden.

Bente orienterede om, at hun anså tryghedskampagnen som udsat, da der ikke var kommet nogen tilbagemeldinger fra afdelingerne med frivillige, og Allan som idemand havde trukket sig. Man enedes om at udsætte kampagnen et halvt år.

Ad. 5 Ansøgning om støtte til Børnenes Rejsebureau tur

Ansøgningen blev imødekommet med den kommentar, at man skulle huske at fortælle familierne, at der var få aktiviteter i parken for de mindste børn.

Ad. 6 Esplanadens fremtid v/Mette

Mette gennemgik kort det udsendte oplæg.

Det blev diskuteret, om det mest var de ældre beboere, der læste bladet, og om det ville være godt at prøve noget nyt for at forny læserskaren. Behovet for HP4 info blev også kort omtalt.

Man enedes om at lægge Esplanaden i dvale fra sommerferien og året ud, og i stedet udsende en månedlig aktivitetskalender/blad. Mette skal have et par forslag på layout og indhold til kalenderen til næste møde.

Ad. 7 Lommepengejobs v/Allan

Allan fortalte, at han gerne ville have, at området fik del i de 100.000 kr. der var afsat til fritidsjob i kommunen. Det vil blive endnu sværere at finde jobs i boligafdelingerne med indførelse af heldagsskolen, da ejendomsfunktionærerne er gået hjem, når de unge får fri fra skole. Han havde derfor mailet til nogle af udvalgsformændene i kommunen for at høre, om man kunne tænke lidt fleksibelt på skoletiden. Her havde han fået et negativt svar. Kommunen forestillede sig, at de kunne gøre noget i forhold til Kilden og Brønden. Måske kunne der være lidt arbejde i afdelingerne i skolesommerferien.

Der blev udvekslet gode ideer og erfaringer.

Bente understregede, at det var vigtigt at tænke i Henriettes arbejdstid, hvis man forestillede sig, at det var Henriette, der skulle stå for formidlingen. Hun er kun ansat 17 timer om ugen på

Lommepengeprojektet, og kan ikke påtage sig mere på nuværende tidspunkt.

Allan medgav, at det var vigtigt at bevare kvaliteten i tilbuddet, og at Henriette selvfølgelig skulle bevilliges flere timer, hvis der kom flere puljemidler til/flere jobs til de unge.

Ad.8 Forberedelse af Styregruppemødet

Bente indledte punktet med at fortælle, at hun på sidste møde var blevet bedt om at definere et dagsordenspunkt til Styregruppemødet d. 26. maj vedr. Zahids tilknytning til Hizb-ut-Tahrir/den verserende pressesag. Hun fortalte, at det ikke var lykkedes for hende med at skrive et punkt, der samlede alles holdninger. Hun opfordrede derfor til, at diskussionen til udgangspunkt i, hvad det var der skulle diskuteres på Styregruppemødet. *Bentes papir vedr. uenighed vedlægges.*

Den efterfølgende diskussion afslørede, at der fortsat var stor uenighed om, hvordan man så på "sagen", hvad "sagen" var og på Zahids person.

Man endte med at enes om, at Ib Terp som formand for Styregruppen måtte definere dagsordenspunktet. Eller som en formulerede det, så skulle man bede om styregruppens tilkendegivelse i "sagen".

Ad. 9 HP4 - punktet

Hugo fortalte, at det på et møde var meldt ud, at SBS ikke kan melde noget endeligt ud før til jul vedr. genhusning af højhusbeboerne. På samme møde var man enige om, at det ville være en god ide at få højhusbeboerne til at udfylde et behovsskema, så at man kunne være lidt på forkant. Skemaet skulle være fælles for afdelingerne. Hugo opfordrede til, at man pressede på for at det kunne blive til noget.

Hugo kunne også fortælle, at der er blevet bevilliget 50.000 kr. fra HP4 til KulturWeekenden. Og at vinderen af arkitektkonkurrencen bliver offentliggjort d. 3. juni, men at der først vil blive reception/presse møde torsdag før KulturWeekenden (d. 12. juni).

Mette fortalte, at Ditte Kristensen var startet som kommunikationsrådgiver under HP4, og at hun sad sammen med NetværksKontoret.

Bente fortalte, at hun nu havde modtaget HP4 organiseringen af Martin Kjølbjerg og at De 7 partnerskabsaftalen derfor kunne færdiggøres. Man enedes om, at Bente skulle sende den ud, så at den formelt kunne godkendes på næste De 9 møde. Den formelle underskrift ved på de små og de store formænd skulle ske ved pressemødet torsdag før KulturWeekenden.

Ad. 10 Evt. indlæg til Esplanaden

I juni måned skal læserne orienteres om, at der ikke kommer flere numre af Esplanaden og tankerne omkring det.

Ad. 11 Punkter til næste møde

Det er muligt, at mødetidspunktet skal flyttes af hensyn til Tennas arbejdstider. Hun undersøger til næste møde, om hun kan tilpasse sit arbejde, så at hun kan møde kl. 17.

Ad. 12 Eventuelt

Intet.

bla/13.5.2014